

72/4

Rome, 4th February 1972

To all Superiors General
 To all their delegates for Sedos
 To all members of the Sedos group

1. PAUL VI TO PIME GENERAL CHAPTER - Many things we take for granted are here re-affirmed by the Pope himself. It is useful to keep reminding ourselves about what we all agree on: there are certainities among the uncertainties! (p.79. Fr.p.80)
2. Special Meeting: THE ROLE OF THE OVERSEAS MISSIONARY IN THE LOCAL CLERGY- Paradoxically this is a certainty surrounded by uncertainties. We agree that the concept of the local Church is the heart of Mission Thinking, but we are still seeking clarifications about this concept in order to define our role within that Church. We hope this session will guide us in our quest. (p.81 English and French)
3. EXECUTIVE COMMITTEE - Agenda. This committee will prepare the next Assembly. (p.82)
4. LA SITUATION: AUDIO-VISUEL- The prophet of audio-visual man was with us a few days ago. Not all of us were with him, however. This brief summary gives the gist of his message to the absent ones. Audio-visual aids are not props: they are a new language - the language of the masses. Let us humbly go to school and learn it. (Fr.p.83/85. Eng.86)
5. LIST OF PERIODICALS RECEIVED (p.87/90)
6. NEWS FROM AND FOR THE GENERALATES (p.91/93)
7. DOCUMENTS OF SPECIAL INTEREST - Have a look and come to the secretariat and take your pick! (p.93)
8. HEALTH GROUP INVITATION - The Health of Missionaries is not the sole concern of the health group but of us all. If only we could assure our missionaries of more years of active service, we would have less to complain about when discussing the shortage of personnel! The Health Group has secured the services of an outstanding man for the meeting and cordially invites all those interested to attend. (p.94.Fr.p.95)
9. COMING EVENTS

11-2-72	16.00	The Role of the Overseas Missionary	v.Ezio 28
21-2-72	16.00	Executive Committee Meeting	Sedos
22-2-72	15.30	"Health of Missionaries" Meeting	OSU
23-2-72	16.00	Development Work Group Meeting	Sedos

Sincerely yours

P. Leonzio Bano, fscj

POPE PAUL VI TO THE PIME GENERAL CHAPTER

We give here the English and French translations of the main text of Pope Paul's speech to the PIME delegates at their special and general chapters. In it are to be found the main guidelines for missionary activity in our time.

" There have been many changes in the world since the Bishops of Lombardy founded your Institute in 1850 to give expression to the 'missionary spirit' of the diocesan clergy. Missionary activity today entails new problems, in particular those concerning the development of nations and the promotion of justice in the world -- problems which a missionary cannot ignore, but which might lead him to accept ideas and assume attitudes not wholly consistent with the genuine nature of missionary activity.

Allow us to heartily recommend to you the priority of the message of salvation in your missionary activity. This placing of missionaries in communities of men to whom they are sent, their contribution to promoting the integral development of individuals and nations, their genuine and intelligent readiness for dialogue with non-Christian religions, and their ecumenical spirit and cooperation: all this must be viewed in relation to evangelisation which, without failing in the very essential goals of missionary activity, can never be reduced to a mere sociological or cultural activity.

Moreover, a missionary should always remember that he is a messenger sent by the Church. Fidelity to his vocation thus requires on his part both loyalty to the mission he has received from the Church and loyalty to the Gospel message which he is to announce. As our beloved and unforgettable Father Manna used to say, his sole ambition should therefore be " to serve the Church" and not "to take its place". As an 'envoy' of the Church he must beware of and avoid becoming involved in activities of a political nature: this often stems from the evasion of one's truly missionary responsibilities, and almost always leads to divisions in the new Churches.

Finally we would urge you to intensify your spirit of collaboration still more. Even amidst the wealth of technical means which nowadays are to be found even in developing countries, a missionary may be tempted to isolate himself, living as it were in his own mission as on an island, without apprehending the full meaning of a universal Church. On the contrary, today more than ever before, missionary activity must be effected by cooperation at all levels, in all directions, accompanied by great liberty of spirit and keen sensitivity for local and historical situations. We have thus greatly appreciated the pledge made by your chapter to cooperate more and more with the local Churches and to strengthen the vital ties between the missionaries and the bishops, the priests and the faithful of these Churches, in order to promote in them an ever increasing missionary activity. May the Lord guide you on this path which has been one of the most typical and significant characteristics of your Society since its founding.

No doubt your hard work will be wrought with sacrifices, misunderstandings and disillusionings too. The achievements of the Kingdom of God are not easy; from the very beginning they have been marked by the sign of the Cross. But the herald of the Gospel knows that Christ, 'Light of the nations', calls all men 'to share as children in the life of the living God, Father of all men', (Enc. Populorum Progressio no. 21) and is proud to pay his generous tribute to the great cause of the Gospel."

ALLOCUTION DU SAINT PERE LORS DU CHAPITRE GENERAL DE P.I.M.E.

"Bien des choses assurément ont changé dans le Monde, depuis qu'en 1850, votre Institut fut fondé par les Evêques de la Lombardie, pour répondre à un désir de notre Grand Pré-décesseur Pio IX, comme expression du sens missionnaire du clergé séculier. L'Oeuvre Missionnaire comporte aujourd'hui de nouveaux problèmes, tel que avant tout regarde les problèmes du Développement des peuples et de la promotion de la Justice dans le Monde; les problèmes, que le Missionnaire ne saurait ignorer, mais qui peuvent l'entraîner à faire siennes des idées et à prendre des attitudes non en parfaite conformité avec la véritable nature de l'Action Missionnaire".

"Permettez-moi pourtant de recommander vivement la priorité du Message du Salut dans votre action missionnaire. L'insertion dans la Communauté Humaine à quoi sont invités les missionnaires, leur contribution à la promotion du développement intégral des individus et des peuples, l'ouverture loyale et intelligente au dialogue avec les religions non-chrétiennes, l'Esprit et la collaboration oecuménique: tout cela doit être vu en fonction de l'Evangelisation, laquelle ne pourra être réduite à une pure activité sociologique et culturelle, sans que l'on manque au but propre et ~~essentiels~~ de l'activité missionnaire";

"En outre, le missionnaire devra toujours se rappeler qu'il est un envoyé de l'Eglise. D'où la fidélité à la propre vocation comporte en lui la fidélité à la mission reçue de l'Eglise et la fidélité au message évangélique qui doit être annoncé. Il lui faut donc, comme disait le vénérable et inoubliable Père Manna, avoir comme unique ambition celle de "servir l'Eglise" et non de se substituer à elle. Ensuite, comme Envoyé de l'Eglise, il se gardera à être impliqué dans une activité de caractère politique; ce qui est très souvent le fruit d'une évasion des responsabilités authentiquement missionnaires et a, presque toujours, comme conséquence la division des nouvelles Eglises".

Nous vous recommanderons enfin, d'intensifier toujours davantage l'esprit de collaboration, Malgré la ~~multiplicité~~ des moyens techniques qui se rencontrent de nos jours dans les Pays en voie de Développement, le missionnaire peut être tenté de s'isoler, c'est à dire de vivre sa propre mission comme dans une île, sans percevoir le sens universel de l'Eglise. Alors qu'aujourd'hui plus que jamais le travail missionnaire doit être oeuvre de collaboration à tous les niveaux, dans toutes directions, avec une grande liberté d'esprit et un sens très vif pour les situations ambiantes et historiques. Pour cette raison, nous avons beaucoup apprécié l'engagement pris par votre chapitre de coopérer toujours davantage avec les Eglises locales, renforçant les liens vitaux entre les missionnaires et les évêques, les prêtres et les fidèles de ces Eglises, de façon de ^{promouvoir} ainsi une animation missionnaire toujours plus accentuée. Que le Seigneur vous guide sur cette voie, qui dès l'origine constitue une des caractéristiques les plus significatives de votre Institut".

Assurément des sacrifices, des incompréhensions et aussi des désillusions ne manqueront pas d'accompagner votre dur labeur. Les conquêtes du Règne de Dieu ne sont pas faciles; dès le début, elles ont été marquées du signe de la croix. Mais l'ouvrier de l'Evangile sait que le Christ "Lumière des Nations" appelle tous les peuples "à participer en qualité de Fils à la vie du Dieu Vivant, Père de tous les hommes" (En. Populorum Progressio, n°21) et il est fier de contribuer généreusement à la grande cause de l'Evangelisation".

SEDOS 72/81

SPECIAL MEETING: "THE ROLE OF THE OVERSEAS MISSIONARY IN THE
LOCAL CHURCH"

FRIDAY, FEBRUARY 11, 1972
1600, at the Daughters of
Charity, VIA EZIO 23 (parking on
Pompeo Magno)

With the Bulletin of 28 January, an invitation was sent to each Superior General (and/or their Representatives) to attend a special meeting on the theme, "The Role of the Overseas Missionary in the Local Church", at 1600 at the Daughters of Charity, Via Ezio 23 on FRIDAY, FEBRUARY 11, 1972. It was explained that this study by Sedos during 1972 (along with that on "The Mission in a Third World Urban Milieu" being carried on under the guidance of the Development Working Group) will be conducted under the guidance of the Executive Committee.

Fr. H. Mondé and Sr. Th. Barnett, Superior Generals of the SMA and SCMM-T, respectively, will chair this session -- which will take the form of a "brainstorming". (Translation into French and English will be available).

WE URGE ALL WHO ARE INTERESTED TO ATTEND THE MEETING ON THIS PRESSING ISSUE.

B. Tonna, Executive Secretary

N.B: TO ASSIST THE HOST, WOULD YOU PLEASE CALL
571-350, 9:00 - 1:00PM; 2:00 - 5:00PM, Mon-Fri.,
OR DROP A NOTE AS TO YOUR ATTENDANCE. THANK YOU!

~~~~~

REUNION SPECIALE: "Le rôle du Missionnaire étranger dans l'Eglise Locale"

Vendredi 11 Février 1972  
à 16h00, chez les Filles de la Charité,  
Via EZIO 28 (parking via Pompeo Magno)

Avec le bulletin du 28 Janvier, une invitation a été adressée à chaque Supérieur Général (et/ou leurs Délégués) à participer à une réunion spéciale sur le thème, "Le Rôle du missionnaire étranger dans l'Eglise locale", à 16h00 chez les Filles de la Charité, Via Ezio 28, le Vendredi 11 Février 1972. Il était précisé que le premier thème d'étude de SEDOS serait dirigé par le Comité Exécutif. Le second thème: "La Mission dans le Milieu Urbain du Tiers-Monde sera pris en charge par le Groupe de Travail du Développement.

La Présidence sera assurée par le Père Mondé et Sr Barnett, Supérieurs Généraux des Congrégations : SMA et SCMM.T.

(La traduction en Français et Anglais sera assurée).

NOUS VOUS SERIONS TRES RECONNAISSANTS DE BIEN VOULOIR NOUS PREVENIR LE PLUS RAPIDEMENT POSSIBLE SI VOUS DESIREZ PARTICIPER A CETTE SESSION EN NOUS CONTACTANT au N°57.13.50. OU BIEN NOUS ENVOYANT UNE PETITE NOTE. MERCI !

EXECUTIVE COMMITTEE

A meeting of the Executive Committee of SEDOS will be held on MONDAY, FEBRUARY 21, 1972 at 4:00 P.M. at the Sedos Secretariat with the following agenda:

| <u>ITEM</u>                                                                                                                                                                         | <u>DOCUMENT</u>          |
|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|--------------------------|
| 1. Minutes of the last meeting, January 20, 1972                                                                                                                                    | SEDOS 72/73, 74          |
| 2. Report on the meeting of the Catholic Media Council in London, February 3, 1972 -- by the SEDOS Representative, Fr. Y. Perigny OMI, Chairman of the Social Communications Group. | Not yet received         |
| 3. Agenda of the SEDOS Assembly scheduled for February 29, 1972.                                                                                                                    | No document              |
| 4. The report of the "Joint Venture" Committee.                                                                                                                                     | Not yet received         |
| 5. The application of the Missionaries of the Holy Family for "observer" status in SEDOS.                                                                                           | Copy sent to each member |
| 6. A proposal from the RSCJ to second a Sister to SEDOS.                                                                                                                            | Copy sent to each member |
| 7. Other Matters.                                                                                                                                                                   |                          |

B. Tonna  
Executive Secretary

copy to: Fr. Y. Perigny omi

LA SITUATION: " AUDIO - VISUEL "

Une réunion sur les Communications Sociales s'est tenue au Généralat des Oblats, Via Aurélia, le 18 Janvier 1972 à 15h.

Président: Père Pierre Babin, CREC.- Technicienne: Mlle Claire Belisle, CREC.

Les Membres présents étaient les suivants:

|                            |                                   |
|----------------------------|-----------------------------------|
| P. Théo Van Asten, pa      | Sr. Rita, crsa                    |
| P. Yves Périgny, omi       | Sr. Claire Marie François, crsa   |
| Sr. Claire Gérardin, crsa  | Sr. M. Renata, crsa               |
| P. Joseph Hardy, sma       | P. J. Westhoff, msc               |
| P. André Lefebvre, omi     | P. A.L. Bundervoet, msc           |
| Sr. Marie de Réals, crsa   | P. Michels, cicm                  |
| Sr. Marie Norbert, rscm    | P. Herman Verhaeghe, pa           |
| Sr. Mary Ann Loughlin, fmm | F. Roger Lammelin, fsc            |
| Sr. Jane Blewett, scmm     | F. Jean Perroche, fsc             |
| Sr. Frieda Avonts, sa      | Sr. Ansilla Collaar, scmm.t       |
| Sr. Suzanne Demey, icm     | Sr. Anne-Marie Oosshot, scmm.m    |
| Sr. Cécile Brandt, icm     | F. Vincent Gottwald, fsc          |
| Sr. Elza Soetens, icm      | Sr. Véronica NOGENT, sfb          |
| P. Stéfan Bamberger, sj    | Sr. Angela Burns, sfb             |
| P. Antoine Ibba, sx        | P. Hubenig, omi                   |
| P. Tescarolli, fscj        | Mlle. Suzanne Le Quéré, Secr.OMI. |

Secrétariat de SEDOS: P. Benjamin Tonna et Mlle Antoinette Fernandez.

INTRODUCTION:

Le Père Babin expliquait que le but de sa visite n'était pas de nous faire un cours sur l'Audio-Visuel mais plutôt:

- nous démontrer que l'Audio-Visuel est le langage de notre temps
- nous rendre compte d'une manière sincère de l'Evolution de l'Audio-Visuel et la Foi
- ensuite nous donner des options de l'Audio-Visuel pour la Catéchèse.

1°) Audio-Visuel et la Foi

A propos de l'évolution vers l'Audio-Visuel, le Père Babin était frappé par deux réactions fondamentales:

1ère réaction: Une observation faite par un Pasteur Protestant lors d'une session.

Le Pasteur faisait ressortir le besoin de s'adresser au peuple dans un langage plus approprié et non pas en utilisant des livres, car les livres n'atteignent qu'un certain nombre de personnes, c'est à dire: des intellectuels.

Pour pouvoir atteindre un plus grand nombre de personnes, on a pensé aux moyens Audio-Visuels.

La Parole reste centrale dans la Communication mais les moyens Audio-Visuels aident la parole et la compréhension comme le font les images dans un livre. Il faut chercher les images les plus adaptées à la structure mentale, à la culture des adultes, des jeunes de différents pays auxquels l'on veut parler.

2ème réaction: Une conclusion tirée des ouvrages du Canadien McLuhan et une visite faite au pavillon des sons et images à l'Exposition Internationale de Montréal, prouvaient que les moyens Audio-Visuels ne sont pas seulement dans le but d'aider la parole mais de démontrer qu'ils sont eux-mêmes un nouveau langage, aussi difficile à apprendre que l'Anglais pour un Français.

L'Audio-Visuel est l'apprentissage d'un nouveau langage, l'entrée dans une nouvelle civilisation, une nouvelle culture.

Face à ces réactions, le Père Babin présentait quelques options:

1ère Option: Former des éducateurs dans l'emploi des moyens Audio-Visuels et cesser de fournir du matériel aux personnes non-qualifiées. Il est préférable d'utiliser l'argent pour la formation des hommes afin qu'ils deviennent de vrais animateurs par les moyens Audio-Visuels. Le seul désavantage est que cela est assez coûteux.

2ème Option: Travailler afin que l'Audio-Visuel puisse être le langage du peuple et exprime la conscience de la civilisation. Il faut sortir de l'Intellectualisme.

3ème Option: Parler de la foi en Audio-Visuel.

Chercher les moyens aptes à exprimer la Foi.

Par rapport à cette 3ème OPTION, le Père Babin indiquait quelques pistes d'orientation et de recherche:

- a) Chercher un Audio-Visuel qui suscite la conscience des Groupes
- b) Chercher des images et des sons qui transmettent le caractère de l'Evangile, le Feu de Jésus.
- c) Développer et susciter la communication et la participation du groupe afin de ne pas tomber dans la passivité des spectacles.

(A. Fernandez)

BIBLIOGRAPHIE

"L'audio-visuel et la foi" par Pierre Babin et les équipes monde et foi.

Editions du Chalet, Lyon 1970, 238 pages

Hautement illustré, d'une présentation remarquable, cet ouvrage aborde le problème général du langage audio-visuel et de ses rapports avec la Foi. Après avoir tenté de "typer" l'homme des civilisations audio-visuelles, les auteurs posent quelques jalons pour manifester l'aptitude de ce langage-clé du monde moderne à exprimer la foi. Dans la seconde partie, ils dégagent les grands principes qui régissent le langage audio-visuel, notamment en catéchèse (pp. 145 à 173). Enfin, la troisième partie "pratique et prospection" conseille judicieusement, pour le choix d'un équipement, une technique de classification des documents. Les responsables de catéchèse gagneront beaucoup à lire ce livre. Un seul petit regret: le prix sans doute élevé pour des missionnaires ! Mais c'est un investissement qui en vaut le coût, surtout pour les centres importants.

(Denis Pryen, cssp)  
Spiritus n°47-1971

## SOCIAL COMMUNICATIONS

A meeting of the Sedos Social Communications Group under the chairmanship of Fr. Périgny was held at the House of the Missionary Oblates on January 18th at 3pm. Guest speaker was Fr. Pierre BABIN, director of the Centre Audio-visuel Recherche et Communication, Lyons, and invitations were therefore also extended to those interested in catechetics.

---

Fr. Babin explained that the purpose of his visit was not to give a lecture on audio-visual techniques but rather:-

- to show that audio-visual is the language of our day and age
- to make us genuinely aware of the growing trend towards audio-visual techniques in the spreading of the Faith
- and subsequently to give us a few guidelines on the use of audio-visual techniques in catechetics.

Concerning the growing trend towards audio-visual techniques, Fr. Babin said he has been struck by two basic concepts:-

- A Protestant minister at a meeting had stressed the need to appeal to people in an appropriate language - not that of books since books only reach a limited number of people. In order to reach a wider range of people audio-visual techniques had been developed. The 'spoken' word remains essential in communication, but audio-visual aids play a complementary role in establishing understanding, just as pictures in a book. There is need for further research into the illustrations best adapted to the mental structure and culture of the adults and young people one is trying to get through to in the various countries.
- The conclusion to be drawn from the works of the Canadian thinker, McLuhan, and a visit to the Sight and Sound Hall at the International Exhibition in Montreal, proved that audio-visual aids are not only a help to the spoken word but are in themselves a new language, as difficult for a Frenchman to learn as the English language. Audio-visual techniques imply experiencing a new language, entering into a new civilisation - a new culture.

On the basis of these concepts, Fr. Babin threw out a few suggestions:

- One could train instructors in the use of audio-visual techniques and stop providing non-qualified people with material. Money would be better spent on training people to become real animators using audio-visual aids. The sole disadvantage is that this is quite a costly business.
- One could work towards the adoption by the people of the audio-visual language to express 'awareness of civilisation'. Intellectuality must be left behind.
- One could communicate the Faith through audio-visual techniques, and try to find suitable means to express it.

(With relation to this third suggestion, Fr. Babin gave some guidelines:

- Look for an audio-visual technique that will bring groups to awareness
- Find pictures and sounds that will transmit the character of the Gospel, the Fire of Jesus
- Develop and inspire communication and the participation of the group so that they become more than a 'sit and listen' audience.

Translated A.A.

LISTS OF PERIODICALS RECEIVED

compiled by Sr. Agnetta, S.Sp.S.

## A. LIST OF ISSUES OF PERIODICALS RECEIVED DURING DECEMBER:

| <u>Issue:</u>      | <u>Name of Periodical (External)</u>               |
|--------------------|----------------------------------------------------|
| No. 1574-1579      | Agenzia Internazionale FIDES Informazioni          |
| Vol. 7, No. 7      | BIT Informations                                   |
| No. 109-110        | Bulletin (Canadian Catholic Conference)            |
| Vol. 3, No. 1-2    | Bulletin of the Society for African Church History |
| Vol. 5, No. 45-48  | La Chiesa nel Mondo                                |
| No. 92             | Christian News Bulletin                            |
| No. 497-551        | Documentation and Information for and about Africa |
| No. 1597-1598      | La Documentation Catholique                        |
| September 1971     | FAO Documentation                                  |
| No. 14             | ICVA Documents                                     |
| No. 10             | IDOC Catalogue of Documents                        |
| Vol. 6, No. 12     | Impact (Philippines)                               |
| No. 3              | In Via ACISJF Bulletin                             |
| No. 12             | Informatiedienst                                   |
| 71/31-43           | Information Service (NPC, Ghana)                   |
| No. 397            | Informations Catholiques Internationales           |
| Vol. 23, No. 9     | International Associations                         |
| No. 396-397        | Japan Christian Activity News                      |
| Vol. 19, No. 58-59 | Journalistes Catholiques                           |
| No. 22-23          | LADOC                                              |
| No. 73             | Mensaje Iberoamericano                             |
| No. 6              | Migration News                                     |
| No. 24             | MISEREOR Aktuell                                   |
| No. 10             | Mission Intercom                                   |
| December 1971      | News Notes (AFPRO)                                 |
| November 1971      | ODI                                                |
| No. 40             | Omnis Terra                                        |

| <u>Issue:</u>   | <u>Name of Periodical (External)</u> |
|-----------------|--------------------------------------|
| Vol. 4, No. 2-3 | One Spirit                           |
| No. 46          | Peuples du Monde                     |
| No. 38          | Pro Mundi Vita                       |
| Vol. 7, No. 3   | Risk                                 |
| No. 50          | Scienza, Tecnica e Organizzazione    |
| No. 6860-6862   | The Tablet                           |
| December 1971   | This Month                           |

| <u>Issue:</u> | <u>Name of Periodical (Internal)</u>         |
|---------------|----------------------------------------------|
| Nos. 90-94    | Bulletin (English edition) (FSCJ)            |
| No. 420       | Chronica (CICM)                              |
| No. 10        | CITOC (OCarm)                                |
| No. 9         | CSSP Newsletter                              |
| No. 47        | Echos de la rue du Bac (MEP)                 |
| Nos. 237-248  | Famiglia Comboniana (FSCJ) (English edition) |
| No. 3         | Communications (SM)                          |
| No. 8         | Hello? Frascati! (SA)                        |
| No. 12        | MD (SVD)                                     |
| 12/71         | Missioni OMI                                 |
| December 1971 | Mondo e Missione (PIME)                      |
| December 1971 | Nigrizia (FSCJ)                              |
| 62/71         | OMI Communications---Information             |
| Nos. 94-95    | Notiziario Saveriano (SX)                    |
| No. 9-10      | SJ Information                               |
| No. 44        | SMM Inter continent                          |
| No. 44-47     | Spiritus (CSSP et al.)                       |
| December 1971 | Union Notre-Dame                             |

## B. NEW PERIODICALS RECEIVED DURING DECEMBER

Name in Internal Periodical and Institute which publishes it:

Bulletin (English edition) (FSCJ)

Famiglia Comboniana (English edition) (FSCJ)

Notiziario Saveriano (SX)

Spiritus (CSSP et al.)

Union Notre-Dame (CRSA)

## C. SELECTED ARTICLES:

| <u>Code No.</u> | <u>Article:</u>                                                                                                                                |
|-----------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| 2.CSSP          | <u>La Mission sous le signe de la Croix.</u> In SPIRITUS, No. 44, 1971.                                                                        |
| 2.CSSP          | <u>La Mission Contemporaine.</u> In SPIRITUS, No. 45, 1971.                                                                                    |
| 2.CSSP          | <u>La Mission est communion.</u> In SPIRITUS, No. 46, 1971.                                                                                    |
| 2.CSSP          | <u>Dieu manifesté dans les autres religions.</u> In SPIRITUS, No. 47, 1971.                                                                    |
| 2.PIME          | <u>Il catechista in India: artefice insostituibile del primo annuncio del Vangelo.</u> In MONDO E MISSIONE, December 1971.                     |
| 5.B(CCC)        | <u>COGECAL Meeting.</u> In BULLETIN (Canadian Catholic Conference) No. 109, 1971.                                                              |
| 5.DIA           | <u>The Catholic Church in Zaire over the year 1971.</u><br>In DOCUMENTATION AND INFORMATION FOR AND ABOUT AFRICA, December 1971, Nos. 571-574. |
| 5.IS(Ghana)     | <u>Instruction and formation of catechists</u> (Keta Krachi District, Ghana). In INFORMATION SERVICE, No. 38, 1971.                            |
| 5.MA            | <u>Der Aufstand in Ceylon - Analyse der Hintergründe des Astandes aus ceylonesischer Sicht.</u> In MISEREOR AKTUELL, No. 24, 1971.             |
| 5.MI            | <u>Primer Congreso Catolico Interamericano para el Desarrollo del Hombre.</u> In MENSAJE IBEROAMERICANO, No. 73, 1971.                         |

| <u>Code No.</u> | <u>Article:</u>                                                                                                  |
|-----------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| 5.MI            | <u>Réunion del COGECAL.</u> In MENSAJE IBEROAMERICANO,<br>No. 73, 1971.                                          |
| 5.N             | <u>Chile: A New Path to Socialism?</u> In NEWSTATEments,<br>Vol. 1, No. 2, 1971.                                 |
| 5.NFE           | <u>The Future of Church-Sponsored Education in India.</u><br>In NEW FRONTIERS IN EDUCATION, Vol. 1, No. 1, 1971. |
| 5.NFE           | <u>The Changing Role of the Teacher.</u> In NEW FRONTIERS<br>IN EDUCATION, Vol. 1, No. 2, 1971.                  |
| 5.NFE           | <u>Human Relations in College Administration.</u> In NEW<br>FRONTIERS IN EDUCATION, Vol. 1, No. 2, 1971.         |
| 5.OT            | <u>Africa: A Continent open to the Gospel.</u> In OMNIS<br>TERRA, No. 40, 1971.                                  |
| 5.PdM           | <u>Le Mozambique.</u> In PEUPLES DU MONDE, No. 46, 1971.                                                         |
| 5.PMV           | <u>Paraguay: The Church confronted by a Country in<br/>Evolution.</u> In PRO MUNDI VITA, No. 38, 1971.           |

NEWS FROM AND FOR THE GENERALATES

1. MAV - MEDIA AGE VISION WORKSHOP

FIRST PLENARY SESSION - FEBRUARY 14 - 18, 1972  
PREMIERE SESSION PLENIERE - du 14 au 18 FEVRIER, 1972  
ROME, Via Nomentana 118 (Sacre Coeur Generalate)

P R O G R A M M E

MONDAY

9 - 12:30

LUNDI

FUTUROLOGY (Basic Considerations, Methods)\*

LA PROSPECTIVE (Considerations de base, Méthodes)\*

P. François RUSSO, S.J., Paris

Illustration: Mr. Walter PAWLEY, FAO, Rome

14:30 - 17:30

RELIGION IN THE CONTEXT OF THE STUDIES OF THE FUTURE\*

RELIGION dans les ETUDES PROSEPCTIVES\*

Rev. Paul ABRECHT, WCC, Geneva

Response: P. Peter HENRICI, S.J., Gregoriana, Rome

P. Constantino KOSER, Sup. Gen. OFM, Rome

TUESDAY

9 - 12:30

MARDI

MEDIA AGE\*

L'ERE des MASS MEDIA\*

Mr. J.L. JANKOVICH, Crans/CH

Illustration: Dr. Giorgio ROSSI, Rome

14:30 - 17:30

THE FUTURE OF SOCIETY (Special emphasis on relationships between rich and poor countries)

AVENIR de la SOCIETE (Seront étudiées spécialement les relations entre les pays riches et les pays pauvres)

Dr. Edward SZCZEPANIK, FAO, Rome

Sr. Alma CORNELLY, SHCJ, Rome, and others

PANEL directed by

P. Stefan BAMBERGER, SJ, Rome

\* Conference + Discussion

\* Conférence + discussion

WEDNESDAY 9 - 12:30

MERCREDI

THE FUTURE OF THE CONGREGATIONS

AVENIR des CONGREGATIONS

PANEL: P. Vincent COUESNONGLE, OP, Rome

Fr. Michel SAUVAGE, FSC, Rome

Sr. Mary MILLIGAN, RSHM, Rome

14:30 - 17:30

GENERAL APOSTOLIC CONGREGATIONS

CONGREGATIONS APOSTOLIQUES POLYVALENTES

1) Present Situation and Policy

Situation et Politique actuelles des Congrégations

2) Life Context

Données générales de la société contemporaine

3) Media

Mass Media

THURSDAY 9 - 12:30

JEUDI

TEACHING CONGREGATIONS

CONGREGATIONS ENSEIGNANTES <sup>i</sup>

14:30 - 17:30

MISSIONARY SOCIETIES

CONGREGATIONS MISSIONNAIRES <sup>i</sup>

FRIDAY 9 - 12:30

VENDREDI

NURSING (MEDICAL) CONGREGATIONS

CONGREGATIONS HOSPITALIERES (MEDICALES) <sup>i</sup>

14:30 - 17:30

CONCLUSIONS FOR FOLLOW-UP STUDIES MAY

SUGGESTIONS POUR les ETUDES ULTERIEURES <sup>i</sup>

i Same division as above

i Même division comme ci-dessus

2. Punctual to the day, Fr. Ramon Aguilò SJ handed over to SEDOS the text of his new work in Spanish: AMERICA LATINA - COMUNICACION - Datos e ideas - Rome, January 1972 - being a complete survey of Mass Media in the Latin American continent. The MS will now go to the printers and will be reviewed in our BULLETIN as soon as it appears.

3. Les Frères des Ecoles Chrétiennes recherchent une Secrétaire (religieuse ou (séculière) d'expression française, plein temps, capable de rédiger, ayant une certaine familiarité avec la terminologie ecclésiastique. S'adresser au Frère Sauvage à Rome.

DOCUMENTS OF SPECIAL INTEREST

1. DIRECTORY CATHOLIC CHARISMATIC PRAYER GROUPS - August 1, 1971.  
Center, P.O. Box 12, Notre Dame, Indiana 46556, U.S.A.
2. O EXERCICIO DA AUTORIDADE NA IGREJA CATOLICA DO BRASIL - Boletim Informativo 3/4; 1971, pp. 7-15.
3. SX - The Xaverian Missionaries ~~have~~ just published the DOCUMENTI CAPITOLARI, of their IX General Chapter held at Parma in 1971. The volume, of just under 250 pp., deals<sup>a</sup> with all the problems of a missionary institute, under the guidance of the Council and recent ecclesiastical documents.

SEDOS 72/94

Rome, February 2nd, 1972

Dear Sisters, Fathers and Brothers

You are cordially invited to attend a meeting of the Sedos Health Group at the House of the Ursuline Sisters, v. Nomentana 236, on FEBRUARY 22nd.

Meetings of the Health Group usually cater for sisters involved in Health Care. This time, however, the topic concerns the HEALTH OF MISSIONARIES themselves, and we therefore expect many of you outside the field of health care to be interested.

Dr. Hellberg, a medical doctor with many years' experience in Africa, now working at international level with the Christian Medical Commission of the World Council of Churches in Geneva, will explain, in non-medical terms, how good health can be maintained in unfamiliar circumstances and under various climatic conditions.

We should all become more aware of how much easier it is to maintain good health than to restore it. We are all responsible for our health and to be informed is a prerequisite. This meeting is being organised to offer you information for your own personal benefit and for that of all your missionaries.

It is also hoped to present some slides illustrating how diseases are transmitted in this 'fast travel' jet age.

The meeting will last from 3.30pm. to 7.00pm. and light refreshments will be served.

May we ask you to let us know as soon as possible if you intend to participate - either by returning the attached form or by telephoning SEDOS 57.13.50 during office hours ( 9-1 and 2-5 ).

Thanking you and looking forward to welcoming you at the meeting.

Yours sincerely,

Sr. Annemarie de Vreede  
SCMM-M  
Chairman of Sedos  
Health Group

SEDOS 72/95

Rome, le 2 Février 1972

Chères Soeurs, Pères et Frères,

Vous êtes cordialement invités à assister à une réunion du Groupe Médical de SEDOS, laquelle aura lieu le 22 Février, chez les Soeurs Ursulines, via Nomentana 236.

Les réunions du Groupe Médical intéressent habituellement les soeurs engagées dans les Services Médicaux. Cependant, le sujet de celle-ci concerne la Santé des Missionnaires eux-mêmes, et nous espérons qu'en dehors du domaine médical, plusieurs d'entre-vous seront intéressés.

Dr. Hellberg, Docteur en médecine, avec de longues années d'expériences en Afrique, travaillant actuellement au niveau international avec la Commission Médicale Chrétienne du Conseil Mondial des Eglises à Genève, expliquera en des termes non-médicaux, quelle est la meilleure façon de se maintenir en bonne santé dans des circonstances peu familières et diverses conditions climatiques.

Nous devons tous être conscients qu'il est plus facile de se maintenir en bonne santé que de se rétablir. Nous sommes tous responsables de notre santé et être informé est une première nécessité. Cette réunion est prévue pour vous faire bénéficier personnellement et tous vos missionnaires, de ces informations.

Nous espérons pouvoir vous présenter des diapositives, illustrant comment se transmettent les maladies dans ce siècle supersonique.

La réunion durera de 15h30 à 19h00 et des rafraîchissements seront servis.

Nous vous serions très reconnaissants de bien vouloir nous prévenir dès que possible si vous désirez participer à cette réunion, soit en retournant le formulaire ci-joint ou en téléphonant à SEDOS 57.13.50 (Heures de Bureau: 9h - 13h 14h00 - 17h00) MERCI !

Dans l'espoir de vous rencontrer le 22 Février,

Bien à vous,

Sr. Annemarie de Vreede,  
scmm.m  
Présidente du Gr.Médical  
de SEDOS